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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 20. september 
2010 stillet følgende spørgsmål nr. 543 (Alm. del) som hermed besvares. Spørgsmålet 
er stillet efter ønske fra Pia Olsen Dyhr (SF).

Spørgsmål 543:

”Ministeren bedes uddybe, hvorfor opstartsfasen af nøglehulsmærkningen skal 
vare helt op til 2 år, når nu ministeren ikke mener, at man kan starte på 
kontrolfasen før opstartsfasen er slut, jf. artiklen "Butikker vildleder med profileret 
ernæringsmærke" i Børsen den 9. september 2010?”

Svar:

Fødevareregionerne har til opgave løbende at kontrollere danske virksomheders 
efterlevelse af reglerne i fødevarelovgivningen. Det gælder også reglerne om brug af 
Nøglehulsmærket, som trådte i kraft den 17. juni 2009. 

Både Fødevareregionerne og Fødevarestyrelsen har siden reglernes ikrafttræden jævnligt 
været i kontakt med virksomheder, der stiller konkrete spørgsmål til reglerne om brugen 
af nøglehullet. 

Der foreligger ifølge Fødevarestyrelsen ikke nogen begrundet mistanke om en dårlig 
regelefterlevelse på området. Fødevarestyrelsen finder ikke, at det i Børsen fremhævede 
enkelte eksempel på en regelovertrædelse kan anvendes til at tegne et generelt billede af, 
at der er problemer med at overholde reglerne. 

Der har indtil videre ikke været gennemført specifikke kontrolkampagner målrettet 
Nøglehullet, hvilket dog vil ske i 2011.
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